
 

 
 

Referat af Det Danske Filminstituts bestyrelsesmøde 94 
tirsdag den 8. oktober 2019, kl. 10.00  

på Det Danske Filminstitut 
 

 
 
Tilstede:  
 

Bestyrelsen: Anders Kronborg (formand), Karsten Ohrt, Peter Zinck, Eva Novrup 
Redvall og Birgit Granhøj. 
 
Afbud: Søren Friis Møller 
 
Direktion: Claus Ladegaard og Jakob Buhl Vestergaard 
 
Referent: Bente Strandhøj 
 
 
 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Bestyrelsen godkendte dagsordenen. 
 
 
2. Godkendelse og underskrift af referat fra sidste bestyrelsesmøde 
Referatet fra bestyrelsesmødet den 29. august 2019 blev godkendt og underskrevet 
af bestyrelsen. 
 
 
3. Formandens orientering 
Der var intet at meddele under dette punkt. 
 
 
4. Direktørens orientering 
Claus Ladegaard orienterede om de elementer i finansloven, der berører 
Filminstituttet, herunder de fortsatte 2 % besparelser, Public Service Puljen og bidrag 
fra streamingtjenesterne. 
 
Han så med beklagelse, at det gældende filmforlig har medført, at de fleste nye 
danske film ikke bliver vist på DR eller TV 2, men i stedet bliver solgt til de 
kommercielle tv kanaler. 
 
Claus Ladegaard oplyste, at det ser godt ud for den sidste del af biografåret rent 
billetmæssigt, og at det på festivalfronten ligeledes ser pænt ud. Bl.a. er der ni 
dokumentarfilm på årets IDFA i Amsterdam. 
 
Den danske film i Oscar kapløbet er Dronningen, som Claus Ladegaard spår gode 
chancer for at gå videre. 
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Claus Ladegaard oplyste, at udpegningen af et nyt bestyrelsesmedlem og 
næstformand fortsat lader vente på sig. Det forventes først at ske, når 
kulturministeren er tilbage fra barsel. 
 
Jakob Buhl Vestergaard oplyste, at det nye stumfilmsite er åbnet i en ”stille” version, 
og at den endelige premiere er den 11. november. Det var blevet vist ved den netop 
afholdte stumfilmfestival i Portenone, hvor der havde været stor begejstring. 
 
 
5. Oplæg til ny ledelsesinformation 
Bestyrelsen roste oplægget til ny ledelsesinformation, som både designmæssigt og 
formmæssigt  var blevet løftet. 
 
Der blev udtrykt ønske om en kønsstatistik, og det vil blive en del af de fremtidige 
ledelsesinformationer. 
 
 
6. Rooftop projektet 
Jakob Buhl Vestergaard henviste til det udsendte materiale og oplyste, at han dagen 
inden havde være til møde i kommunen. Dette havde givet anledning til nye 
spørgsmål, der i værste fald kan føre til en forsinkelse af projektet. 
 
Karsten Ohrt spurgte, om man kunne nå at indhente forslag fra et andet arkitektfirma, 
så det kunstneriske udtryk kunne skærpes. 
 
Dette vil blive taget op med rådgiver. 
 
Peter Zinck foreslog etablering af et Advisory Board til driften af Rooftop, og der var 
enighed om, at det var en overvejelse værd. 
 
Eva Novrup Redvall advarede mod risikoen for øgede udgifter, der kunne gå ud over 
den almindelige drift. 
 
Der var enighed om at sætte Rooftop projektet på dagsorden til bestyrelsesmøderne 
fremover. 
 
 
7. Økonomi – budgetopfølgning september 2019 
Der var ikke spørgsmål til den udsendte budgetopfølgning, der herefter blev taget til 
efterretning. 
 
 
8. Emner til rådsmødet den 3. december 2019 
Claus Ladegaard havde holdt et møde med de tre rådsformænd bl.a. for at diskutere 
det kommende rådsmøde. Det blev på mødet foreslået at holde rådsmødet som et to-
timers arrangement med temaet; Hvad er filmkunst? Til mødet var det hensigten at 
invitere tre udefrakommende oplægsholdere. 
 
Bestyrelsen tilsluttede sig dette forslag. 
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9. Støtter siden sidst 
Claus Ladegaard gennemgik oversigten over støtter og afslag i den forløbne periode 
og fremhævede enkelte projekter. 
 
Herefter tog bestyrelsen den udsendte oversigt til efterretning. 
 
 
10. Eventuelt 
Der var intet at behandle under dette punkt. 
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